
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. március 23. napján 

megtartott nyilvános üléséről.   

 

Az ülés helye:  Városháza, Irányi Dániel Díszterem (Békés, Petőfi u. 2.) 

 

Jelen vannak: Kálmán Tibor polgármester, Polgár Zoltán, Balog Zoltán, Deákné Domonkos 

Julianna, Mucsi András, Csibor Géza, Rácz Attila, Földesi Mihály, Juhos János 

és Molnár Gábor képviselő.  

 

 

Tanácskozási joggal vett részt: 

 

 Tárnok Lászlóné jegyző 

 dr. Bocskay Árpád aljegyző 

 dr. Tanai Judit jogász 

 Kovács Szilvia osztályvezető 

 dr. Szabó- Bimbó Mária osztályvezető 

 Gál András osztályvezető 

 dr. Szabó László hivatalvezető 

 Erdélyi Imola igazgató 

 Nánási László ügyvezető 

 dr. Pappné Darida Andrea 

 Szabóné Szabó Erzsébet BKSZ Kft. részéről 

 Kádasné Öreg Julianna BVSZSZK  

 Mészáros Dominika GFE diák 

 Oláh Réka Járási Hivatal  

   

 

  

Az ülés kezdésének időpontja: 8.30 h 

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte a testületi ülésen megjelenteket. Megállapította, hogy 

a képviselő-testület határozatképes, mert 10 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.  

 

Köszöntötte az ülésen Dr Szabó László Károly hivatalvezető urat, és a Gál Ferenc Egyetem 

Békési Szakképző iskolájának a 13. évfolyamos közszolgálati technikus hallgatóit és tanárukat. 

Ők jelen vannak a nyílt ülésen, hogy Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének ülését 

a gyakorlatban is megtekinthessék. 

 

A napirend elfogadása következik. 

 

Kálmán Tibor polgármester: A kiküldött napirendhez van módosító javaslatom. Kérem, hogy a 

hétfői napon kiküldött és a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság által is tárgyalt Ny/17. jelzésű- 

Békés, 0151/5 hrsz-ú ingatlan értékesítése tárgyú előterjesztést vegye fel a Képviselő-testület 

napirendre, és a nyílt ülés végén a bejelentések előtt tárgyalja meg. 

 

Kérte, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre vételéről. 
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Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a testület 10 igen, egyhangú szavazattal, az alábbi határozatot hozta:  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

37/2023. (III. 23.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felveszi napirendre és nyílt ülésen, a 

bejelentések előtt tárgyalja a „Békés, 0151/5 hrsz-ú ingatlan értékesítése” tárgyú előterjesztést. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Kálmán Tibor polgármester: További módosító javaslatom nincs, így kérem, hogy az előző 

szavazást is figyelembe véve fogadja el a napirendet a Képviselő-testület. 

Kérte, hogy szavazzunk a napirend elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a testület 10 igen, egyhangú szavazattal, az alábbi határozatot hozta:  

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

38/2023. (III. 23.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. március 23. napján tartott ülésének 

napirendi pontjait az alábbiak szerint fogadta el:  

 

NAPIRENDI PONTOK:  

 

Nyilvános ülés: 

 

1. Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése között történt fontosabb eseményekről, 

értekezletekről 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

2. Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek 

végrehajtásáról 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

3. Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról 

Előterjesztő: Tárnok Lászlóné jegyző 

 

4.  A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást 

nyújtó szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015.(II.27.) 

önkormányzati rendelet módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

5. Beszámoló a Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő 2022. évi munkájáról 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 
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6. Beszámoló a Békési Polgármesteri Hivatal 2022. évi munkájáról 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester  

 

7. Beszámoló a 2022. évi helyi adóztatási tevékenységről  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

8. Beszámoló a 2022. évi mezőőri tevékenységről  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

9. Beszámoló a 2022. évi közfoglalkoztatásról 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

10. A 2023. évi sporttevékenységek támogatása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

11.  A Békési Önkormányzati Tűzoltóság támogatása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

12. Az „Esélyt a fiataloknak- Békés Város ifjúságsegítő programja” pályázat kiírásával 

kapcsolatos döntések meghozatala  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

13. Békés Turisztikai és Szolgáltató Kft-vel támogatási szerződés megkötése  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

14. Bihar község Hegyközkovácsi településével testvértelepülési szerződés megkötése  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

15. Békés Város Önkormányzat törzskönyvi nyilvántartás módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

16. Békés, 0151/5 hrsz-ú ingatlan értékesítése 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

17. Bejelentések, interpellációk  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

Zárt ülés:  

 

1. Helyi elismerések adományozása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

2. Lakáscélú kamatmentes kölcsön kérelem elbírálása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

1.Napirend tárgya: Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése között történt fontosabb 

eseményekről, értekezletekről  
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Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény 30.§. (2) 

bekezdésében foglaltaknak megfelelően, az alábbiakról tájékoztatom a Tisztelt Képviselő-

testületet. 

Füredi János írásbeli nyilatkozatot juttatott el hozzám, melyben leírta, hogy 2023. március 6. 

napjával lemond képviselői megbízatásáról.  Ennek megfelelőn Füredi János képviselő 

megbízatása 2023. március 6. napjával megszűnt. 

Ezúttal is szeretném megköszönni a munkáját, és további tevékenységéhez sok sikert kívánok. 

A Helyi Választási Bizottság március 16-án megtartotta ülését, és kitűzte az időközi 

önkormányzati választást a 01. választókerületben. A szavazás napja: 2023. június 11. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Rácz Attila képviselő: A képviselő úr döntését, nem vitatja, de az az egyedüli eset történt meg, 

hogy amely, még Békés város történetében sosem. Egy választókerületben, egy cikluson belül, 

két időközi választást tartanak. Tehát ilyen még nem történt, ez egy sajnálatos és egyedi eset. 

Június 11-e a választás időpontja, csak technikai kérdés, hogy akkor a képviselőjelöltek 

bejelentésének az utolsó napja az mikor van? Ez egy fontos dátum, ebben a körzetben képviselőt 

állító szervezetek számára. Nem is igazán a választás napja, hanem ez a dátum a legfontosabb.  

 

Dr. Tanai Judit jogász: Április 22. napjától, május 8. napjáig lesz a képviselőjelölt állítási 

időszak.   

 

Kálmán Tibor polgármester: Sajnos ez a körzet már Pásztor János sajnálatos esete óta, egy 

hányatatott körzet ilyen szempontból. Mert akkor is időközi választást kellett tartani.  

 

Tárnok Lászlóné jegyző: Kiegészítést közölt. Békés város honlapján az időközi választásoknál, 

a választási bizottságnak a határozata fent van. Ott minden határidő, meg van jelölve pontosan. 

Április 22-én, szombaton reggel 08.00 órától lehet legkorábban fölfenni az ajánlóívet, és május 

8-án hétfőn, 16.00 óráig kell leadni. Az összes többi határidő is látható a honlapon.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a tájékoztató elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

39/2023. (III. 23.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése 

között történt fontosabb eseményekről, értekezletekről” tárgyú előterjesztésben foglaltakat 

tudomásul veszi.  

  

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 
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2.Napirend tárgya: Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és 

rendeletek végrehajtásáról  

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a tájékoztató elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

40/2023. (III. 23.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató az előző testületi üléseken 

elfogadott határozatok és rendeletek végrehajtásáról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat 

tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

3.Napirend tárgya: Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a tájékoztató elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

41/2023. (III. 23.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a fontosabb jogszabályi 

változásokról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

4. Napirend tárgya: A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes 

gondoskodást nyújtó szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II.27.) 

önkormányzati rendelet módosítása 
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Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést mind a három bizottság megtárgyalta, és 

elfogadásra javasolják a rendelet-tervezetet. Az intézményi térítési díjakat a fenntartónak kell 

megállapítani tárgyév április 1-jéig. Az intézményi térítési díj összege nem haladhatja meg a 

szolgáltatási önköltséget. Jelentősen megemelkedtek a szolgáltatások biztosításához kapcsolódó 

személyi és dologi (üzemanyag) kiadások, ezért szükséges a térítési díjak emelése, kivéve az 

étkeztetést. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 7/2023. (III. 24.) önkormányzati 

rendelete 

a szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást 

nyújtó szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II.27.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

Békés Város Önkormányzata a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. 

törvény 92. § (1) bekezdés b) pontjában kapott felhatalmazás alapján, Magyarország 

Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdésének a) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a 

következőket rendeli el. 

1. § 

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást nyújtó 

szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II.26.) önkormányzati 

rendelet 1. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

2. § 

Ez a rendelet 2023. április 1-jén lép hatályba. 
 

 

Kálmán Tibor                                                                    Tárnok Lászlóné  

polgármester                                                                              jegyző  

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. március hó 24. napján  

 

 

 

Tárnok Lászlóné  

        jegyző 
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 5.Napirend tárgya: Beszámoló a Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő 2022. évi 

munkájáról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte az ülésen Erdélyi Imola Igazgató Asszonyt. Az 

előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság, valamint a Humán és Szociális 

Bizottság és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot.  

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Több bizottsági ülésen is tárgyalták ezt az anyagot. A 

pénzügyi bizottsági ülésen, igen részletesen próbált erre az anyagra reflektálni, ezúton is 

megköszönte ezt a beszámolót. Ez számára sokatmondó és érdekes beszámoló volt. Igazgató 

Asszonnyal, kiváló szakmai kapcsolatot ápolnak. A beszámoló természetesen a munkaterv 

alapján készült, nagyon sok számadattal, fejlesztésekről beszámolva. Nagyon sok érdekes 

információval, akár születések számát illetően, akár beiskolázandó nagycsoportos gyerekek 

számát illetően. Sajnos olyan esetekről is beszámol, amely kiskorú terhességéről ad számot, de 

nagy örömmel olvasta a sok újítást. Szükséges volt a menekülteknek az ellátása, illetve új 

fejlesztésekben is gondolkodik a gyógyászati központ igazgatója. Valamennyi oktatási-nevelési 

intézmény nevében köszöni azt az áldozatos munkát, amit a gyógyászati központ munkatársai 

végeznek. Kiemelten a védőnők, hiszen közöttünk vannak nap, mint nap rengeteg segítséget 

kapnak tőlük. Így a rendhagyó órák, a szűrések terén is. 

Kaptak egy nagyon kedves meghívást, jövő héten, csütörtökön ellátogatnak a gyógyászati 

központba, annak mind két telephelyére. Részéről a látogatás meg fog történni, további sok 

sikert, és jó munkát kívánt.  

 

Mucsi András képviselő: Nagyszerű beszámoló, de arra felhívta a figyelmet, hogy 

pillanatfelvételről van szó. Képviselő társa említette az előbb a védőnőknek a szerepét. A 

védőnők már nem ennek az intézménynek a szárnyai alatt vannak, hanem átszervezésre került az 

ők helyzetük. Attól függetlenül a 2022-es tárgyévet vizsgálva azt tudja elmondani, hogy az 

intézményükre büszkék lehetnek. Amikor valami nincs, akkor érezzük meg, hogy milyen jó, 

hogy volt. Tehát az, hogy a rendelő intézetet annak idején nem adták át az államnak, hanem 

megtartották és így aztán mindenfajta szakrendelés békésen elérhető. Nem került kiszervezésre, 

ezért a lakosság nevében is köszönetet mondott, mert vannak olyan régiók, ahol egyszerűen nem 

találnak szakorvosokat, és a rendelőintézet üresen kong. Így be kell járni Békéscsabára vagy 

Gyulára a szakrendelésekre, mivel házi orvos nem tud, mit csinálni. A békésiek nagyon 

szerencsés helyzetben vannak olyan szinten, hogy nem csak békés járásból, hanem járáson 

kívülről is jönnek. Csorvás, Gyomaendrőd, Újkígyósról is jönnek ide, ami azt jelenti, hogy jó az 

ellátás. Igazgató asszony jó szakorvosokat tud leigazolni, és arra is odafigyel a békési rendelő 

intézet, hogy lehetőség szerint minden szakrendelésre két szakorvos is legyen, vagy akár több is. 

Az egész megyében összesen négy bőrgyógyász van, az egyik békésen dolgozik főállásban. A 

mai világban, amikor a szakorvosok nem állnak túlságosan sokan rendelkezésre, Békés 

elmondhatja, hogy az ambuláns ellátás tekintetében egy kiváló minőséget képvisel. Így aztán 

minden egyes forint, amit az önkormányzat is beletesz az intézménybe, az jó helyre kerül. Annak 

is nagyon örül, hogy nem csak a szakorvosi ellátás tekintetében állnak jól, hanem a fejlesztések 

terén is. Az anyagból is kiderül, hogy tavaly is a kötelező kisebb-nagyobb karbantartások mellett, 

folyamatosan ment az eszközbeszerzés is. Igazgató Asszony jelezte, hogy most új ultrahangot 

szerez be a rendelőintézet, illetve számos más eszközbeszerzés történik még. Tehát ez fontos, a 
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járásszékhelyi  státusznak a súlyának a megőrzése szempontjából is, illetve azért is, hogy a 

lakosságot ki tudják szolgálni. Szerencsés dolog az időpontrendszernek a bevezetése, hogy nem 

csak oda ül az ember és majd sorra kerül, hanem időpontra lehet menni. Olvassa és hallja a 

kritikát, hogy fél órát kell várniuk, de ami szerencsés, hogy mégsem fél hónapot. Tehát úgy 

gondolja, hogy ez egy nagyon jó intézmény és mindenképpen szeretné a beszámolónak az 

elfogadását javasolni a képviselő társainak.  

 

Kálmán Tibor polgármester: A járóbeteg-szakellátás nagyon jól működik. Ez nem sűrgösségi 

betegellátó hely. A sűrgösségi ellátás a békéscsabai kórházban van. Ha valakivel sajnálatos dolog 

történik, azt nem Békésen tudják ellátni azonnal. Egyre jobban működik az időpontkérés is, és 

reméli, hogy az elkövetkezendő időszakban is tovább fog fejlődni. Mindenki látja az 

egészségügyi átszervezéseket, mind ügyeleti szinten, mind járóbeteg-szakellátó szinten. Igazgató 

Asszonnyal és a hivatal munkatársaival egy elég megfeszített munka folyt, mert nagyon sok 

adatot kértek tőlük, a rendelő intézettel kapcsolatban. Az elkövetkezendő időszak pedig az 

egyeztetések időszaka lesz. Szeretnék megtartani a járóbeteg-szakellátót, mindent meg fognak 

tenni annak érdekében, hogy továbbra is önkormányzati fenntartású legyen. Bízik benne, hogy 

ez sikerülni fog.  

 

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

42/2023. (III. 23.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Békési Gyógyászati Központ és 

Gyógyfürdő munkájáról szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

6. Napirend tárgya:  Beszámoló a Polgármesteri Hivatal 2022. évi munkájáról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta mind a három bizottság, és elfogadásra 

javasolják a határozati javaslatot. A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény 81. § 

(3) bekezdés f) pontja értelmében a jegyző évente beszámol a Képviselő-testületnek a 

Polgármesteri Hivatal tevékenységéről. Jegyző Asszony eleget tett ennek a törvényi előírásnak, 

és egy igen részletes, tartalmas anyagot terjesztett a testület elé. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   
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Mucsi András képviselő: A Fidesz-KDNP nevében köszönetet mondott Jegyző Asszonynak a 

munkájáért. Többek között azért is, mert a frakció soraiban ül Polgármester úr, Alpolgármester 

úr, illetve a három bizottsági elnök. Az ők munkájuk gördülékeny lebonyolítását nagyban segíti 

az, hogy megfelelő számban állnak rendelkezésre szakemberek, és jó szakemberek vannak 

mellettük. Ő saját maga először tevékenykedett négy évet, mint humán bizottsági elnök, aztán öt 

évig volt az ügyrendi bizottság elnöke, és most ismét a humán bizottságot viszi. Az elmúlt 

tizenhárom év alatt rengetek segítséget kapott, hogy a döntés előkészítések illetve azoknak a 

végrehajtása gördülékenyen menjen, ügyfeleik elégedettek legyenek. Tehát mindenképpen 

szeretne jegyző asszony mellett azoknak a szakembereknek köszönetet mondani, akik segítik a 

munkájukat. Nem tudnánk ilyen színvonalon ellátni a tevékenységüket, hogy ha nem lenne 

megfelelő szakmai apparátus. Azt látni kell, hogy a polgármesteri hivatalok és az államigazgatás 

más szintjei között, azért vannak komoly bérbeli differenciák. Kevés a fizetés, de elég jó 

szakembergárdát sikerült Békésre lehozni, illetve megtartani. Ha valaki kilép, vagy kiesik 

hátrébb lép, akkor mindig Jegyző Asszony tudja pótolni megfelelő szakemberekkel. Úgy látja, 

hogy az apparátusnak a felkészültsége az jó, az anyagból is kiderül, hogy a képzések, 

továbbképzések, folyamatosan zajlanak. Elsősorban gyakorlatban tanulja meg az ember a 

szakmát, látott egy két jó szakembert, „felnőni”, hogy évek alatt egyre jobban beletanult és egyre 

profibb lett a munkájában. Ez a legjobb iskola, ha az ember gyakorlatban csinálja. Megköszönte, 

hogy itt a viharsarokban sikerül egy nagyszerű polgármesteri hivatali apparátust működtetni.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megköszönte az elismerő szavakat, és köszöntet mondott Jegyző 

Asszony nevében is.  

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: A Dr. Hepp Ferenc Általános Iskola 

intézményvezetőjeként mondott köszönetet a polgármesteri hivatal valamennyi dolgozójának. 

Köztudott, hogy állami fenntartású intézményként, ők nem az önkormányzat iskolája. A 

fenntartójuk a Gyulai Tankerületi Központ. Megköszönte, hogy Békés város hivatala, illetve 

önkormányzata a gyulai tankerületi központtal nagyon ideális kapcsolatot ápol, és nyílván ennek 

ők a nyertesei. Nagyon sok jogi és egyéb szakmai segítséget kapnak az önkormányzattól, illetve 

Békés Polgármesteri Hivatalának a szakembereitől. Neveket nem szeretne kiemelni, mert nem 

akar kihagyni senkit, de nagy köszönettel tartozik. Ennek a ciklusnak a végén jár, most az ötödik 

éve vezeti az iskolát, köszönetet mondott.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az elmúlt három évben is egy elég változó körülmények között 

kellett helytállni, és minden kollegája állta a sarat. Nagyon hálás, hogy ilyen támaszok tudnak 

lenni. 

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

43/2023. (III. 23.) határozata  

 

Békés Város Képviselő-testülete, úgy dönt, hogy a Békési Polgármesteri Hivatal 2022. évi 

munkájáról szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 
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Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

7.Napirend tárgya: Beszámoló a 2022. évi helyi adóztatási tevékenységről 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést megtárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. Az 1991. évi XX. törvény 138. § (3) 

bekezdés g) pontja kimondja, hogy a Képviselő-testület a jegyző beszámoltatása útján ellenőrzi 

az adóztatást.  Ennek a törvényi előírásnak is eleget téve, benyújtásra került a Képviselő-

testületnek a beszámoló. 

 

Csibor Géza képviselő: Az adó, mint magán ember az nem annyira jó dolog, de mint közösség, 

annak működése nélkülözhetetlen. Gratulált a hivatalnak, a beszedés százaléka 97% fölötti, ami 

jobb, mint az állami beszedés, tehát nagyon jól teljesítenek a hivatal dolgozói a közösség pénzét 

illetően. 

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Osztályvezető Asszonynak és Jegyző Asszonynak is 

megköszönte a beszámolót. Elég terjedelmes, hét oldalon pontosan le van írva nagyon 

értelmesen, hogy miről is van szó. Kiolvasható belőle, hogy két féle adónemük van, a 

kommunális jellegű és a vagyoni típusú. A legtöbb bevételt a helyi iparűzési adó hoz, több mint 

76%-ot. 97%-on teljesített az adóbevétellel kapcsolatban a városunk. Ez több dolgot is előrevetít, 

az egyik az, hogy ez elég megfelelő előkészítés. Stabil költségvetést mutatott, és reméli, hogy 

ebben az évben is ugyanígy fognak állni. Ami még nagyon fontos, hogy azokat az embereket is 

említsük meg akik, az adó osztályon dolgoznak. Kiolvasható volt az is, hogy mindenben 

segítenek a befizetésben, bevallásban, a helyi adózásban és emellett nagyon sok változással is 

kell szembenézniük. Az AS P rendszer újabb béta verziója jött ki 2022. decemberében. Azt is 

újra tanulták, beleszoktak, és emellett még mindenkinek segítettek. Megköszönte Jegyző 

Asszonynak, Osztályvezető Asszonynak a munkáját, és arra kérte őket, hogy tolmácsolják a 

dolgozóknak is ezt.  

 

Juhos János képviselő: Egyet ért Csibor Géza képviselő úrral, az adót, azt be kell fizetni 

mindenkinek. Szeretnének a békési vállalkozók sok adót fizetni. Nem viccel, ezt határozottan 

komolyan mondta. Látszik a számokból is, hogy a legnagyobb adóbevétel a helyi iparűzési 

adóból jön be. Pontosan azért dolgozik, hogy ezeket a helyi vállalkozásokat erősítse meg, és még 

több adót tudjanak fizetni. Ehhez viszont olyan környezet kell, ahol tudnak élni, dolgozni, 

működni. Sújtja az önkormányzatot és mindenki mást az energiaár-robbanás. Ugyanazok a 

békésiek a megrendelőik, akiket minden más kiadás sújt. Az áramot, energiát, a vállalkozónak 

ki kell gazdálkodni, és a béremeléseket is ki kell gazdálkodni. Az építményadó, amikor be lett 

vezetve, akkor szóba került, hogy ezt majd felülvizsgálják menet közben, és megpróbálják a 

mértékét csökkenteni. Amikor látja az esedékes építményadó számlákat, bizony vesz egy mély 

levegőt olyankor. Nehéz kigazdálkodni, vizsgálják felül, mert nem jó. Hagyják élni a 

vállalkozókat, had növekedjenek, és úgy tudnak majd nagyobb forgalmat generálni. Amikor ezt 

a magyar állam megcsinálta, egyik oldalon az adócsökkentés, a másik oldalon nem okozott 

veszteséget. Ezt az építményadót változatlanul sokallja. Az önkormányzatnak boldogulnia kell, 

be kell szedni a bevételt, ez nem vita kérdése. Pusztán az elosztás mértéke, a lakosságot nem 

terhelték vele, helyette a vállalkozók fizetik meg, ez nagy teher.  

 

Földesi Mihály képviselő: Örömmel hallotta, amit Juhos János képviselő úr mondott, hogy a 

békési vállalkozók szeretnének többet fizetni adóban, hisz akkor több bevételük van. Viszont azt 

látják, hogy 97%-ra sikeredett a behajtása a kommunális adónak, illetve az iparűzési adónak. Ezt 
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bizottsági ülésen is beszélték, hogy el kell gondolkodni, hogy az elmaradt rész az behajtásra 

kerül. Nem tudja, hogy azóta az összeget sikerült –e megállapítani, és hogy hány főt érint. A 

bizottsági ülésen azt tette föl lehetőségként, hogy a vállalkozóknak biztosítsák azt a lehetőséget, 

hogy le tudják dolgozni azok, akik nem tudták befizetni ezt az összeget. Tehát segítsük őket, 

illetve kommunális adó esetében egyezkedjünk, mint ahogy Juhos János képviselő úr is említette, 

elég nehéz helyzetben vannak. Sok minden sújtja a családokat, vállalkozókat, és próbáljanak meg 

kíméletesek lenni valamilyen szinten, és segítsék őket ezzel is, hogy munkát biztosítanak 

számukra. Így gyakorlatilag biztosítják a lehetőséget, arra, hogy az elmaradásaikat befizessék.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az építményadó az előző ciklusban került bevezetésre, és többször 

szó volt erről, hogy csökkentsük ennek a mértékét. Ez összességében 20 millió forintos tétel a 

város adóbevételei között. Bíznak benne, hogy a következő év jobb lesz, mint az elmúlt évek, 

mert erre a 20 millió forintra is nagy szükségük van.  

Ami a Földesi Mihály képviselő úr javaslatát illeti, nem hiszi, hogy az Európai Unió megengedi 

azt, hogy valaki munkába tudja le. Számlák, bizonylatok, teljesítési igazolások kellenek, és nincs 

olyan, hogy valaki tartozik az önkormányzatnak, és akkor 100 ezer forint értékben ledolgozza, 

amivel tartózik. Nagyon sokat szigorodott az elmúlt időkben az egész uniós pályáztatási rendszer. 

Nyílt pályázatot kell kiírniuk 50 millió forint fölött mindenféle beruházásra. Ezek teljesen 

nyíltak, és ide jöhet valaki bárhonnan, beadhatja a pályázatát és nekik a megfelelő szabályozások 

szerint kell bírálni ezeket a pályázatokat. Az előző ciklusban is próbálkoztak azzal, hogy helyi 

vállalkozót hozzanak, tehát beleírták a pályázati kiírásba, hogy előnyt jelent. Ez egy folyamatban 

érintett közbeszerzési eljárás. Úgy dobták ki ezeket a dolgokat a Közbeszerzési Hatóság részéről, 

ahogy azt kell. Mindent megtesznek annak érdekében, hogy minél inkább helyzetbe hozzák a 

helyi vállalkozókat, de azt látni kell, hogy nyitott a piac és az unió elvárja, hogy kinyissanak 

minden kaput. Ezek mellett kell minél több helyi vállalkozót is helyzetbe hozniuk.  

Azt gondolja, hogy képviselő úr arra gondolt, hogy dolgozzanak és akkor több bevételük lesz, és 

megadják. Évek óta nem emeltek sem a kommunális adó mértékén, és semmilyen adó mértékén. 

A kommunális adó az emberek fejében, még mindig úgy van, hogy ez a szemétszállítási díj. 

Nem. A kommunális adó, az  városüzemeltetési adó, a város kötelező, feladataira van fordítva. 

A szemétszállítási díj az, egy teljesen más tétel. Arról mindenki kap negyedévente egy csekket, 

amelyet be kell fizetnie. Ráadásul a szemétszállítási díjat nem is ők határozzák meg. 

 

Földesi Mihály képviselő: A kommunális adóval kapcsolatban csak annyit, hogy a 

szemétszállítási díj, és a kommunális adó az kettő, és különbözik. Viszont a BKSZ Kft., és a 

helyi nyilvántartás eltér egymástól. Ezt is lehetne szinkronizálni, hogy ki az, aki szemétszállítási 

díjat fizet, kommunális adót nem, és fordítva. Ezeket is tegyék valahogyan rendbe, mert 

szeretnének fizetni, de nem kap csekket. Iparűzési adóra visszatérve, úgy gondolja, hogy 

mindegy, hogy ki nyeri meg. Első sorban bízik abban, hogy főleg békésiek pályáznak és az 

európai uniós pályázatokat ők viszik el. Alvállalkozóként kérhetik, hogyha keresik, hogy kiket 

részesítsenek előnybe. Az ott kapott pénzből tudja pótolni, vagy kifizetni a tartozását. Tehát ilyen 

lehetőségekre gondolt, és nem a törvényellenes dolgokra.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Nem törvényellenes, csak nem megvalósítható. Az a probléma, 

hogy kérni kérhetünk, hogy békési vállalkozókat alkalmazzanak, aztán ez egy kérés marad. 

 

Juhos János képviselő: Hozzá is nagyon sok megkeresés érkezik, hogy hogy lehet az, hogy más 

városokba a békési vállalkozók sikeresebbek, mint ahogy itt. Ezt tárgyalták már nem egyszer, ő 

egyetértene azzal, hogy tényleg találják meg annak a módját, hogy hogyan lehet normálisan 

törvényesen, nem szabályt szegve helyzetbe hozni a vállalkozókat. Nem lát benne tisztán, nem 

érti a dolgot, de a logikáját sem érti, és ugyanakkor máshonnan meg jönnek ide.  
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Kálmán Tibor polgármester: Alvállalkozói szinten olyan sokan jönnének ide. De lehetséges, 

hogy igazuk van, továbbra is mondja, hogy a közbeszerzés azért az eléggé gúzsba köti őket. A 

szemétszállítási díjra, nem a BKSZ Kft. állítja ki a számlát már most sokadik éve, hanem az 

NHKV Nemzeti Hulladékgazdálkodási Koordináló és Vagyonkezelő Zártkörűen Működő 

Részvénytársaság. Náluk még tartozások vannak, amik nyilván vannak tartva, és volt amikor 

BKSZ számlázott. Ott vannak még tartozások, azt a cég igyekszik behajtani, amikor a 

szemétszállításnak az átszervezése történik. Egy évig számlázott a BKSZ, utána NHKV számláz. 

Ez most az idei évben, hogy fog változni, azt még nem tudja, mert megint a szemétszállításban 

is lesz módosítás az uniónak megfelelve. A MOL nyerte a koncessziót, országosan a 

szemétszállításra, jelenleg is tárgyal a regionális szereplőkkel. Mi meg mint alvállalkozók, bízik 

benne, hogy továbbra is részt tudnak venni ebben.   

 

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

44/2023. (III. 23.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a helyi adóztatási tevékenységről szóló, 2022. 

évre vonatkozó beszámolót a határozat melléklete szerint elfogadja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

8. Napirend tárgya : Beszámoló a 2022. évi mezőőri tevékenységről 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

A mezei őrszolgálat keretében 2022. évben 3 fő teljesített szolgálatot, területi hatálya a 

zártkertben található ingatlanok őrzésére terjed ki. Nagyon fontos a kertekben történő folyamatos 

jelenlétük, amely biztosítja az alacsony elkövetési számot. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el az  

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

45/2023. (III. 23.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja a 2022. évi mezőőri tevékenység 

tapasztalatairól szóló beszámolót. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

9. napirendi pont: Beszámoló a 2022. évi közfoglalkoztatásról 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és a 

Pénzügyi és Városfejlesztési bizottság, és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot.  

A közfoglalkoztatás a munkaviszony egy speciális formája, amelynek célja, hogy a 

közfoglalkoztatott sikeresen vissza-, illetve bekerüljön az elsődleges munkaerőpiacra. A tavalyi 

évben összesen 228 fővel kötöttünk közfoglalkoztatási szerződést. A programokban foglalt 

kötelezettségeinknek eleget tettünk. 

Ez nem azt jelenti, hogy 228 státuszuk van, hanem azt, hogy a 83 fős huzamos státuszukban, 

ekkora volt a forgás az elmúlt évben. Minden évben egy csökkenő státusz számuk van, mert az 

előző évi átlag alapján kapják a következő évre a létszámkeretet. A be nem töltött idők, amikor 

egy- egy hónap kiesik, vagy akár a nyári időszakban, több is kiesik, akkor ezek csökkentik az 

összidőt, és így idén is egy vagy két fővel kevesebb a közfoglalkoztatási keretük. Ezzel kell 

helytállniuk a város minden területén, akár a start munkában, akár kinn az utcán. Mindent meg 

is tesznek ezek az emberek. Sok esetben azt látja, hogy olyan emberek dolgoznak náluk, akik a 

hűségből vagy városiránti elhivatottságból simán megállnák a helyüket bármelyik 

vállalkozónál, piaci szegmensben. Itt vannak és nap, mint nap gyűrik az ipart, nem egy hálás 

feladat, és mindig meg is vannak találva sok esetben oktalanul, mert mindent megtesznek ami 

tőlük telik.  

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: A nyári időszakban, jobban van lehetőségük az 

embereknek munkát vállalni, akár a mezőgazdaságban. Nagyszerű volt olvasni ebben az 

anyagban, hogy diákmunkában is jeleskednek. Tehát foglalkoztattak az elmúlt időszakban is 

16-25 év közöttieket diákmunkában. Munkatapasztalat szempontjából is ez nagyon jó, és ezért 

is köszönetet mond a fiatalok nevében is. Nem Békés Város Önkormányzatától, illetve a 

Hivataltól kapták a hét közfoglalkoztatottat, hiszen a fenntartójuk biztosítja számukra az 

ellátást. Nagy örömére idén nem csökkent, illetve 2022-es évben sem a közfoglalkoztatottak 

száma. Nagyon hasznos munkát végeznek, szeretné kiemelni a fontosságukat, 

eredményességüket. Bizonyára ez a tapasztalat a hivatalon belül is. Megköszönte a beszámolót 

és a munkájukat is.  

 

Balogh Zoltán képviselő: Egy nagyon sokrétű munkát végeznek a közfoglalkoztatottak, a 

beszámolóból kiderül. Nem is gondolta azt, hogy ennyi mindent végeznek ezek az emberek a 

városban. Azt láthatják, hogy a város üzemeltetése és karbantartásban oroszlánrészt vállalnak. 

Tizennégy tonna illegális hulladékot gyűjtöttek össze, illetve 500 folyóméter járdát újítottak fel. 
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Tízezer négyzetméter területet kaszáltak, ez igen komoly és látványos munka, ami hozzájárul 

ahhoz, hogy élhetőbb legyen a városunk, és a polgárok is meg legyenek elégedve a 

környezetükkel. Az utak kátyúzása, textilvarrás, szappanfőzés is benne van ebben a 

programban, amelyik kifejezetten bevételt is termel valamilyen szinten a városunknak.   

 

Mucsi András képviselő: Köszöntötte a BKSZ-nek a képviselőit is, akiknek a keze alá 

tartoznak ezek az emberek, akik közfoglalkoztatásban dolgoznak. Sokan azt hiszik a 

körzetekben megválasztott képviselőkről, hogy ők gondnokok, pedig nem. Ettől függetlenül 

úgy kezelik őket harminc éve, mióta megszűnt a Tanács. Ettől függetlenül jönnek a 

megkeresések folyamatosan. Ha van egy elhagyott ingatlan, amit képviselő társa szokott 

rendszeresen előhozni, mindenkinek a választókerületében tapasztalat, hogy akkor az, ki van 

nevezve szeméttelepnek. Azonnali hatállyal szemétteleppé nyilvánítja a lakosság, és akkor jön 

a megkeresés, hogy mit tudnak csinálni. Az a lehetőség, ami az anyagban is benne van, hogy 

14 tonna illegális hulladékot szedtek össze csak a tavalyi évben. Nagyon nincs mit csinálni 

ezzel a dologgal, tényleg van egy jó brigád, egy bejáratott csapat, akik a BKSZ-nek az állandó 

munkatársai, és a közfoglalkoztatásba felvett emberek együtt meg tudják oldani ezeket a 

dolgokat.  

Van kátyúzás, a belógó fák gallyainak a levágása. Tehát nagyon sok olyan dolog van, ami nélkül 

élhetetlen lenne a város. Az, hogy valami készen van, az természetes, de hogyha egy évig nem 

lenne a közfoglalkoztatási program, meg a BKSZ nem tenné a dolgát, akkor megnézhetnénk a 

környezetünket. Mert az öngondoskodás az egy eléggé gyerekcipőbe fejlődött vissza a városba. 

Elvárják azt is sokan, hogy a házuk előtt eldobott papírzsebkendőt is a közmunkásnak kelljen 

összeszednie. Régen szégyen volt eldobni a szemetet. Jó, hogy vannak olyan emberek, akik 

ezeket a tevékenységeket folytatják. Megköszönte azoknak az embereknek, akik részt vesznek 

ezeknek az embereknek az irányításában. Alapvetően miért van a közmunka program? Van egy 

filozófiai oldala, hogy azok, akik kikerültek a munkaerő piacról, azoknak segítenek 

visszailleszkedni. Rengeteg embert nyert az önkormányzat is. Nagyon sok olyan munkatársuk 

van, aki valamikor közmunkásként kezdte a Kulturális Központtól kezdve, a Hepp iskolán át, 

a BKSZ telepig. Ezek a munkások megtalálták azóta a helyüket a rendszerben és nagyszerű 

munkatársaik.  

Olvasott egy elemzést, és sajnos van a munkavállalóknak egy olyan rétege országos szinten 100 

ezer ember, akit egyszerűen nem szív fel a munkaerő piac, mert a vállalkozó nem veszi fel 

mentális, vagy egyéb egészségügyi állapota miatt. Azoknak az embereknek is ez egyfajta esélyt 

biztosít, hogy közfoglalkoztatásban pénzhez jutnak. Mégis úgy jutnak jövedelemhez, hogy 

munkát végez érte. Ez egyfajta méltóságot is ad, hogy az Úristen az embert, munkára teremtette, 

ez az alaptermészete. Az egy méltóságot ad az embernek, hogy úgy szerzek jövedelmet, hogy 

dolgozok érte. Hálásak a Református gimnáziumban 32 fő diákmunkás volt tavaly, ezeknek egy 

része az ők gyermekeik. Sokat jelentett ezeknek a gyerekeknek, mert, hogy munkaerő piaci 

tapasztalatot szereznek, pénzt keresnek nyáron, hasznosan eltöltik az idejüket. Tehát örül, hogy 

a békési önkormányzat minden évben erre a dologra is pályázik, és ezekkel a gyerekekkel is 

lehet dolgozni. Ez is abból adódik, hogy nagyon jó a kapcsolat a Békés Vármegyei 

Kormányhivatallal, tehát velük együttműködésbe, ezeket a lehetőségeket ki tudják használni.  

 

Földesi Mihály képviselő: A képviselő urak elmondták, hogy mekkora haszon származik 

ebből. Kettős, mind a polgármester hivatal részére, illetve azok az emberek, akik ebben részt 

vesznek. Ők is hasznosnak érzik magukat, mert tehetnek a városért. Tényleg nagy köszönet 

illeti a BKSZ-t is, hiszen nem könnyű ezekkel az emberekkel együtt dolgozni. Látja, hogy a 

vezetés részéről is megszületett többször már az, hogy kimentek és ugyan tényleg éhbérért 

dolgoznak, és megköszönték mindazt a munkát, amit elvégeztek az elmúlt időszakban. Ő is 

csak köszönettel tud tartozni számukra.  
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A Start munkaprogram során járdalapokat készítenek. Mindaddig, amíg ez olyan helyre kerül, 

mint az árok azt úgy gondolja, hogy rendben van. Lassan túlnőttek azon a koron, hogy ebből 

járdalapok készüljenek. Azt gondolja, hogy ezek a járdalapok ideje lejárt. Járdakészítéshez ki 

lehet vinni ezeket a járdákat a peremkerületekbe, lásd kertekbe, ahol élnek emberek. Ott lehetne 

mit fejleszteni belőlük, és még örülnének is neki, mert nem sárba kellene közlekedniük. Viszont 

a városon belül úgy gondolja, hogy ezeket amennyire lehet, lassan meg kell szüntetni, és ki kell 

váltani. Ha sikerült megoldani a 8-as számú választó kerületben a járdakészítést modern, 21. 

századnak megfelelően, akkor így az egész várost át kellene ebbe az irányba alakítani. Ott is 

ugyanazokat a feltételeket kellene biztosítani. Ugyanolyan minőséget kell biztosítani ezekből a 

járdalapokból is. Bár látja, hogy a jobb és bal partjának a Körösnek mennyire sikerült 

megoldani.  

Ha Start munkaprogram, és pénzt fektetnek bele, akkor tényleg olyan hasznot állítsanak elő, 

amivel szebbé tehetjük a várost. Ha ez az árkokba kerül, akkor az, rendben van.  

Nagyon szépen ki lett mutatva a növénytermesztés, és a zártkerti rész elsiklott, a mennyiségi 

oldal. A szociális szövetkezet szippantotta föl. Mutassák ki azt a részt, hogy hány kilót szedtek 

le, mennyit adtak át a Szociális Szövetkezet részére, mit készítettek belőle. Mert azt látta, hogy 

gyümölcspálinkát is készítettek, reprezentációs célokra használták föl. Almalé is készült, 

iskolákba került, óvodákba. Úgy gondolja, hogy ez nagyon jó dolog, de írjuk oda, hogy miből 

mennyi.  

Tehát ha pontosak akarnak lenni, akkor legyenek pontosak. Látja azt, hogy a Szociális 

Szövetkezet mennyit kapott. Gondolja, hogy főleg ők használják a hűtőházat is, majd egyszer 

megkérdezi, hogy igazából mennyit fizetnek érte. Megköszönte mindenkinek a munkáját ezen 

a területen, és tegyék tényleg hasznossá.  

A cseresznyeültetvény, még nem fordult termőre, tud olyan képeket mutatni, ahol ezek a kis 

fák, dugig vannak cseresznyével. Bár ha megette a seregély, akkor rendben van. Viszont ha ez 

is szociális szövetkezethez került, akkor azt írják oda, hogy mennyit sikerült megint átadni a 

szociális szövetkezetnek. Az is egy forprofit vállalat, dolgozzon meg érte, illetve segítse a 

BKSZ-t, hogyha ő ezeket a mennyiségeket fölhasználja anyagilag.     

 

Kálmán Tibor polgármester: Járdalapokra visszatérve, nem engedélyezett az, hogy 

változtassanak azon, amit eddig gyártottak. Nem lehet új elemeket behozni. Járdalapot, 

betonelemet gyárthatnak, nem válthattak át másra.  

A technológiájuk és a személyi állományuk is olyan, hogy a járdalap gyártásra alkalmas. Egyéb 

térburkoló kőnek a készítésére nem nagyon alkalmasak. Viszont képviselő urat szívesen látják 

kint a BKSZ telepen, és megmutatják, hogy készül, hogy dolgoznak az embereik. Ami a 

kerteket illeti, összesen 6 darab kertjük van, és a Tündér kert. Nagyon szívesen lát Hégely Laci 

bácsi mindenkit és megmutatja a Tündér kertet is, és segítséget is elfogad. Jelenleg egy 

közmunkás ért hozzá, és elvégzi a szakmunkát, illetve egy másik hölgy van, aki a mindennapi 

karbantartást végzi a kertekben. Főként gyümölcsfáik vannak, és azoknak a feldolgozása 

történik meg. Szeretnék megtartani, elsődlegesen a Tündér kertet, mert van egy 100 fát 

meghaladó állományuk, amelyek megsüvegelendő, ami ott található. Hégely Laci bácsi tudása 

is megsüvegelendő, és az a lelkesedés, amivel azokra az állományokra vigyáz.  

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Mivel ennek a beszámolónak a kapcsán felvetődött 

képviselő úr részéről is a Szociális Szövetkezet, mint foglalkoztató. Nyilván 

közfoglalkoztatottak is, de státuszban lévők is tevékenykednek. A Szociális Szövetkezet 

amellett, hogy nagyon fontos értékteremtő munkát végez a városukban, úgy gondolja, hogy az 

oktatási-nevelési intézményekbe, akár egészségnevelési héten, jótékonysági rendezvényen, 

vendégfogadás kapcsán, igen sok felajánlást tesz. Az almalé kóstolástól kezdve, tálalásig, Hét 

krajcár programban való kiosztást végeznek, az ott készült almalének. Nagyon sok gesztust tesz 
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a Szociális Szövetkezet, tehát hálás nekik, azért, hogy számíthatnak rájuk és a gyerekek pedig 

örömmel fogadják. Örül, hogy ott ilyen munka folyik, és részese lehetnek ennek eredményéből.  

 

Mucsi András képviselő: Örül, hogy képviselő urat érdekli a szociális szövetkezet. Érdemes 

lenne akár egy tájékoztató anyagot bekérni. Szervezett egyszer egy kihelyezett látogatást a 

BKSZ-hez, de akkor sem ment el Földesi Mihály képviselő társa. Nánási úr megmutatta a 

telephelyet, helyszínen lehet ezeket a dolgokat megnézni. Tehát tudja ajánlani képviselő 

társainak ezt. Így ezeket a kérdéseket rövidre lehetne zárni, és az időt is meg lehetne spórolni, 

mert lehet látni, hogy ez hogy működik. Ott van az Igazgató Úr, a Gazdasági vezető Asszony, 

az összes szakember az ilyen látogatásokon, és ezzel kapcsolatban tudnak tájékoztatást adni. 

Hisz abban, hogy jók ezek a papírok is, de ezek a háromdimenziós látogatások ezek az igaziak. 

El megy az ember megnézi, az új ultrahangot a rendelő intézetben, a BKSZ-nél megnézni, hogy 

készül a járdalap, miért csak ennyi van, és hova használják fel.  

A szociális szövetkezettel kapcsolatban, őt is érdekelné, hogy megnézzék, hogy hogyan is 

alakulnak a dolgok. Az, hogy más embereknek a munkájával csúfolódnak, hogy elvitte a 

seregély a gyümölcsöt. Ez egy ráutaló magatartás megint, ez a finom kis szurkálódás. Miért kell 

bármit is feltételezni? Kérdezzük meg, hogy mennyit termeltek, és mit csináltak belőle.  

Csináljunk oda egy kihelyezett ülést, menjenek el, mert egyébként jogosak ezek a kérdések, 

mert képviselő úr kérte, hogy a BKSZ számoljon be az elmúlt hónapban mit csinált. Nánási úr 

folyamatosan nekik dolgozik gyakorlatilag, mert minden hónapban a pénzügyi bizottság 

tárgyalja. Teljesen jó, mert ő is látja, hogy a saját körzetében mik történtek. Tehát ezek legitim 

dolgok, csak legyünk korrektek.   

 

Rácz Attila képviselő: Azt javasolta, hogy öntsenek tiszta vizet a pohárba. Néha jó az is, ha 

tiszta víz van benne, de nagyon szívesen venné, ha például a Szociális Szövetkezet által 

előállított almalét is megkóstolhatnák. Ha jól tudja, van meggy lé, cékla lé is, jó a víz, de a 

Képviselő – testület ülésén ezen túl legyenek ott a szociális szövetkezet termékei is.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Volt már rá példa, ajándékot is kaptak belőle. Jelezni fogja elnök 

úr irányába, de azért nem ők fogják elfogyasztani az ők hasznukat.  

 

Földesi Mihály képviselő: Rácz Attila képviselő úr nagyon szépen elmondta a gondolatait. 

Mucsi András képviselő úrtól nem várja el, hogy értse, amit ő mond, hisz ő bölcsész. Annyit 

mondott, hogy forintosítsák, tehát érti, hogy a szurkapiszkálódást megértette belőle, nagyon 

helyes azt is szánta. Viszont ő a forintosítást gondolta, és nem volt semmi más mellékszándék 

ezzel kapcsolatosan. Tehát ha akar vitázni, akkor, leáll vele vitatkozni. Ha forintosítva van 

mennyiségre, oda van írva, hogy számszakilag illik, akkor biztos, hogy nem fog fölszólalni. Ha 

viszont nincs, akkor meg kell, hogy jegyezze, miközben látták, hogy a cseresznye ültetvény 

még nem fordult termőre, az azt jelenti, hogy nem termett. Viszont tud olyan fényképet mutatni, 

ahol a fákon található termés, és ezért kérdezte azt, hogy mi történt vele. Ha nem termett az 0 

kg, ha termett, akkor meg írják le, hogy hány kilogrammot adtak át, és így nincs vita tovább.  

 

Mucsi András képviselő: Vannak legitim kérdések, nézzenek utána, kérjenek beszámolót. 

Mindig megy a levél, Jegyző Asszony küldi ki a levelet minden félévben, hogy mi az, amiről a 

Képviselő- testület szeretne tárgyalni a következő félévben. Képviselő úr hányat adott be? Jegyző 

Asszony tud válaszolni, és ingatja a fejét, hogy egyet sem.  

Amikor a költségvetést tárgyalták és a szociális pénzeszközöknek az ügyét szedte elő, akkor 

abból a kérdésből azt derült ki, hogy gőze nincs, hogy működik a normatíva rendszer. Nem 

szeretné ebbe az irányba elvinni a beszélgetést, tehát minden egyes képviselői felvetés, javaslat 

értékes. Érdemes ezekkel foglalkozni, tehát kérjünk a szociális szövetkezettől tájékoztatót, illetve 
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azt is javasolja, hogy menjenek el. Szervezzenek egy látogatást, alpolgármester úr megszervezi 

és kimennek egy olyan időpontban, amikor mindenkinek jó.  

 

 

Kálmán Tibor polgármester: A szociális szövetkezetben az önkormányzat egy tag. Van a 

képviselők közt is egy tag, aki szintén egy tag a Szociális Szövetkezetben. Egy önálló szervezet, 

aminek, teljesen örül, hogy működik a Jantyik utcán. Főként hálófonás, mezőgazdasági termékek 

feldolgozásával foglalkoznak. Beruházások is történtek náluk, vettek gyümölcsprést is, meg 

krumpli darabolót és sok minden mást. Az elnök úr nagyon szívesen látja a Képviselő-testületet, 

hogy körbevezesse, meg fogja kérni.  

A kertekbe is érdemes kimenni, akinek kedve van dolgozni azt, nagyon szívesen látják segíteni, 

mert ráfér azokra a kertekre a segítség. Hégely Laci bácsi is nagyon szívesen tanítaná 

mindannyiótokat, metszeni, oltani, mert nála jobban ezt senki nem tudja. Meg fogják kérni, hogy 

legalább a Tündérkert bemutatásával, egy kicsit tájékozottabbak legyenek mindahányan.  

Ami a járdafelújítást illeti, még az előző önkormányzati ciklusban, egy TOP-os pályázat 

keretében a „Leromlott Városi Területeinek Rehabilitácója” program keretében volt a 8-as 

körzetben a járdafelújítás, tízezer méter járda készült akkor el. A mostani TOP Pluszos következő 

ciklusos pályázatukban, szeretnék tovább folytatni a járdafelújításokat. Elkészültek a tervek, 

befogják fejezni a belvárost, a Kossuth 1. előtti szakaszt térburkolják, jobbá teszik a parkolási 

viszonyokat is, hogy a kerékpárút és a parkoló jobban elférjen egymás mellett. Nyitnak 

járdaszakaszokat nem járdalappal, hanem aszfaltos járdák lesznek.  

A zártkertekbe is nagyon kellenének a járdás-dűlőhöz hasonló járdákat csinálni. A következő 

ciklusos LEADER pályázatok kapcsán, javaslatot tett, hogy legyen olyan pályázati lehetőség a 

LEADER-ekben, amik zártkertekben történő járdák kialakításáról szól. Reméli, hogy átmegy 

minden szűrön, és akkor tudnak majd pályázni.  

A közmunkások nem csak az a kevés ember, akik kint vannak az utcán és küzdenek az elemekkel, 

hanem a Polgármesteri Hivatalban is dolgoznak közmunkások, minden egyes intézményükben. 

A Kft.-nél is vannak közmunkások, és így adódik össze ez a csapat, akik minden nap segítenek 

nekik.  

 

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

46/2023. (III. 23.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2022. évi közfoglalkoztatással 

kapcsolatos beszámolót a határozat melléklete szerint elfogadja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 
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10. napirendi pont: A 2023. évi sporttevékenységek támogatása  

 

Rácz Attila képviselő távozott az ülésről, 10 óra 48 perckor. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és a 

Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság, és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot.  

Békés város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2023. évi költségvetésében a 

sportegyesületek támogatására 14 millió forintot biztosít. A Sporttanács javaslatával 

megegyezően javaslom a támogatások megállapítását, a Bizottságok is ezt támogatták. 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Megköszönte Kovács Szilvia Osztályvezető Asszonynak az 

anyagot, hogy elkészítette számukra. Nagyon fontos, hogy 14 millió forint lett szétosztva 

egyesületek között. Ez azért nagyon fontos szám, mert ugyanennyi volt az elmúlt években is, 

és azért látták, hogy nem egyszerű költségvetés volt, de a Képviselő- testület arról döntött, hogy 

ugyanannyit kapjanak a Sportegyesületek. Tehát nem csökkent egy forinttal sem, ha még 

hozzáteszik azt is, hogy Békés városában a békési futball klub, és a kézilabdán kívül senki nem 

fizet terembérleti díjat, hanem ingyen használják a termeiket, az 14 millió forint lenne, ami 

ottmaradhatna a kluboknál. Néhány fontos részt kiemelt, hogy milyen bajnokságokban szerepel 

a klub, mennyi fizető taglétszáma van, mennyit utazik egy évben és, hogy milyen eredményeket 

ér el. Ez alapján dolgozott a Sporttanács, egy pontrendszer alapján lett szétosztva.  

Nagyon sokat dolgozik a Sporttanács, több feladattal is meg van bízva. A sportolókról is 

véleményt alkot és javasol a testület elé. Az olyan egyesületek, akik nem fizetnek tagdíjat, azt 

vizsgálja felül a Sporttanács, és adjon erre javaslatot a testület elé, hogy változtasson –e, vagy 

ne változtasson ezen a dolgon. A sporttanács elé fogja vinni, előterjeszti, és meg fogja tárgyalni 

és meglátják, hogy mire jutnak.  

Megköszönte a sporttanácsnak is minden benne lévő dolgozójának, akik szívvel- lélekkel teszik 

a dolgukat, és a saját szabadidejüket használják fel arra, hogy a városnak dolgozhassanak.  

 

Földesi Mihály képviselő: Nemmel fog szavazni, mivel a bizottsági ülésen is nemmel 

szavazott. Köszönet a városnak, hogy kiszorítottak 14 millió forintot a jelenlegi helyzetben, 

támogatásként. Ezek az egyesületek, szakosztályok nem tudják önmagukat fenntartani, tehát itt 

még dolgozni kell mögé, hogy sikeres éveket tudjanak zárni. Annak idején elfogadta mind a 

Sporttanács létrejöttét, mind a sporttanács által alkalmazott képletet. Ami viszont bebizonyítja, 

hogy ez statisztikai átlag alapján működik, és vannak hibák, tehát kézivezérléssel akár van eset, 

amikor bele kell nyúlni. A pingpongosok eseténél, mindaddig, amíg látják, hogy a helyi 

alapítványuk milyen eredményeket hoz, addig ugyanakkora összegből gazdálkodik a Torna 

Egyletnek a pingpong szakosztálya is. Egy békési biztos van, egy sakkozó is van benne, meg 

három városon kívüli. Itt látszik az, hogy egy statisztikai átlaggal dolgozó képlet nem látja  

valóságot. Érti, hogy hogyan osztották szét a pénzt, ezzel maximálisan nem ért egyet, mert vagy 

ne kapjanak pénzt egyátalán, vagy érdemüknek megfelelően. Elfogadta az alapítvánnyal 

kapcsolatosan, hogy milyen küzdelmei voltak az elmúlt időszakban, az ott lévő alapítványi 

vezetővel. Ennek ellenére továbbra is azt mondja, hogy ha egymillió négyszáz ezer forintot 

ráfordítanak ezekre a szakosztályokra, akkor tényleg súlyuknak megfelelően osszák szét.  

 

Molnár Gábor képviselő: A Surman Box Club elég szép eredményeket hoz a városnak, ahhoz 

képest, hogy mekkora egyesületről van szó. Viszont a világ minden tájára eljutnak, és szép 
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eredményeket érnek el. Nem tudja, hogy mennyire elég nekik ez az összeg, ami van. Nem – e 

lehetne, valamennyivel kiegészíteni nekik, mert ennyi pénzből a fogvédőt veszik meg éves 

szinten, másra nem futja nekik. Eljutnak a világ másik részére, és hírét viszik a városnak.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Sok világbajnoki öv van, 18 szervezet működtet világbajnoki 

rendszert, abból négy ami, világszinten elfogadott. Nem azokról beszélünk.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Jól látszik, hogy miért jött létre a Sporttanácson belül ez a 

rendszer. Mindenkinek van kedvenc sportegyesülete. Az elmúlt 30 évben a képviselő- testület 

kedvenc sportágai,akik benne voltak, azok támogatva voltak. Ez lett eltörölve, és egy mindenki 

számára érthető statisztikai alapon lett elosztva a pénz. Felhívta a figyelmet, hogy a tavalyihoz 

képest a BTE szakosztály 400 ezer forinttal kevesebbet kap, pontosan azért, mert nem érik el 

azokat az eredményeket. Hogyha így haladnak, akkor nagyvalószínűséggel, egy- két év múlva 

nem biztos, hogy látszani fognak.  

Az asztalitenisz pont az az egyesület, ahol senki nem fizet tagdíjat. Azon kívül, hogy a 

sporttanácsnak is meg kell vizsgálnia, maga az alapítványnak is meg kell vizsgálnia, hogy jó –

e az, ha nem kérnek pénzt, azoktól a gyerektől, ahol ők sportolhatnak. Földesi képviselő úrnak 

felhívta a figyelmét, hogy vigyázzon ezzel a nemmel ennél a elosztásnál, mert érti, hogy mire 

mond nemet, de azért ebbe 14 szakosztály van. Ha nemmel szavaz, akkor az mind a 14 

szakosztályra megy. A nem az nem, az igen meg igen. Egyet ért azzal, hogy nézzék meg a 

másik szakosztályt is. Nem tudja, hogy Földesi képviselő úr mikor volt a BTE edzésén, vagy 

valaha tárgyalt –e annak elnökével. Vizsgálják meg, a sportegyesülethez jelentkezzenek be akár 

együtt, akár külön- külön. Elnökökhöz, vagy ügyvezetőkhöz is le lehet menni, hogy ha 

fogadnak, akkor megismerhetjük jobban őket.   

 

Kálmán Tibor polgármester: A 14 millió forint egy szép összeg, de minden sportszervezetnek 

ez csak egy kis részét teszi ki a költségvetésének. Tartaná magát a sporttanács javaslatához, 

pont azért mert ők azok, akik a mindennapi életben benne vannak. A képviselő azt javasolja, 

hogy több legyen a Surman Boxnak, akkor arra is kér javaslatot, hogy honnan vegyék el? Ez 

egy nehéz dolog. Ami az elosztási rendszert illeti, Kajak-Kenu szövetségből több mint 10 éve 

indult el egy olyan Excel táblázatnak a kidolgozása, amibe minden benne van. Korosztályok, 

létszámok, hazai, nemzetközi eredmények szerint, de most már úgy működik, mint egy alsós 

matek feladat, hogy fölül bedobja a pénzt, alul kidobja, hogy kinek mennyi jár. Senki nem 

vitatkozik ezen, mi ennek az útnak az elején járunk. Teljesen igaz ez, hogy fölül kell vizsgálni, 

hogy ha alapítványi rendszerben működik egy sportszervezet, akkor annak nincs tagja, csak 

kuratóriuma van. Meg kell nézni, hogy őket hogy tudják bevonni a rendszerbe. Híve az alsós 

matek gépnek, és akkor abból nincs vita, de ez biztos, hogy ezt a gépet még csiszolni kell.  

Megkérdezte Molnár Gábor képviselő urat, hogy van –e javaslata? Ha Surmannak több, akkor 

honnan kevesebb? Az elmúlt években, amikor egy egyesület krónikus bajba került, és hozzájuk 

fordult, vagy egy versenyzőt utaztatni kellett, az önkormányzat mindig igyekezett saját 

lehetőségei szerint segíteni. Balogh Kírának is kellett tavaly külföldre utaznia, segítettek neki. 

 

Molnár Gábor képviselő: Például annak adna pénzt, ahol több folyik be az államtól a 

támogatások szintjén. Gyerekkora óta focizott, és soha nem volt köze az asztaliteniszhez, de az 

állami pénzekből a futball klub biztos többet kap, mint a boksz klub, ebben teljesen biztos. 

Melyik egyesület kap az államtól többet? Azt is figyelembe kell venni, hogy hol játszik, mit 

csinál, mennyi állami támogatást kap.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Másként kap. Mennyit javasol?  
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Molnár Gábor képviselő: Át kellene számolnia, konkrétan nem tud javaslatot mondani. Ha 

összevetné azt, hogy melyik kap többet az államtól, abból venne el bizonyos összeget, és 

hozzárakná ahhoz, amelyik kevesebb városi támogatást kap.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Tehát a Sporttanács vizsgálja fölül az elosztási rendszert, és ezzel 

egyetért, hogy finomítani kell tovább. A TAO sportágaknak nagyon nagy lehetőségei vannak, 

ezt tudja. Viszont nagyon sokat kell dolgozni, mert ez nem automatikusan jár, hanem meg kell 

keresni a lehetséges vállalkozókat, be kell adni a pályázatokat a Szakszövetség irányába. A 

Szakszövetségnek el kell fogadnia a pályázatot, utána el kell számolni a pályázattal, amit 

megkapnak. Nagyon hosszú nehéz feladat, míg akár az ökölvívás vagy az asztalitenisz, atlétika, 

kajak-kenu is benne van a 16 kiemelt sportágba, akik egyéni sportágként ki vannak emelve. 

Nekik a szakszövetségük kap egy emeltebb állami normatívát, amelyet ők osztanak szét a saját 

egyesületeik között. Az asztalitenisz vagy a boksz, hogy teszi ezt meg? Az ők egyesületeik 

mennyire mennek a saját szövetségeik irányába, mondva azt, hogy van egy jó eredménye, és az 

edző kerüljön bele a Gerevich- ösztöndíj programba. Sok egyéb bevételre van lehetőség, a 

pályázatírásról nem beszélve, amit megtehetnek az ők egyéni sportágaik is. Ugyanúgy jelentős 

állami támogatáshoz juthatnak hozzá. Van, aki ezt jobban, van, aki kevésbé teszi meg ezt. 

Vannak olyan szövetségek, akik rugalmasak ebben.  

 

Csibor Géza képviselő: Nem ért a sporthoz, viszont egyet szeretne, hogy ha változtatást 

szeretnének a Sporttanács által felállított sorrendben, akkor azonnal szüntessék meg. Semmiféle 

értelme nincs akkor, hogyha a sportvezetők és az ott lévők egyessége alapján, megállapított 

sorrendet fölrúgjuk. Nem látja értelmét. Vagy azt mondják, hogy demokrácia van és elfogadják 

azt, amit a hozzáértők elfogadnak, vagy szeretik a diktatúrát és akkor mindent ők osztanak el.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Molnár képviselő úrnak a tehetségét egy másodpercre sem 

kérdőjelezte meg. Biztos örülne a futball klub is, ha ilyen tehetségek lehetnének, mint amilyen ő 

volt annak idején. A focival kapcsolatban, a futball klub, és a kézilabda klub kapnak állami 

segítséget, tehát ez a társasági adó. Ez a két klub fizet terembérletet. Nevezetesen a TAO-nak a 

15%-át befizetik a terembérletnek, ez elég jó. Aki kap, az államtól az segít. Illetve ugyan ez 

jellemző a kézilabdára is.  Olyan fontos pontszám is volt, hogy a társadalmi szerepvállalás. A 

kézilabda klub az, aki a buszaival ingyen viszi az óvodásokat bármilyen kirándulásra. A Kajak-

Kenusok az Élővíz- csatornán az összes szemetet összeszedik. Sorolhatná a többi 

sportegyesületet is. Vannak, akiket sűrűn nem láthatnak, mondhatni, hogy egyszer sem.  

A sporttanács mind a két felvetést meg fogja tárgyalni, mind a kettőt elő fogja terjeszteni, és majd 

kiderül, hogy mire jutnak. A Csibor Géza képviselő által elmondottakkal kapcsolatban teljesen 

egyetért. Ezek az emberek a szabadidejüket beáldozzák, rendszert találtak ki, amit lehet 

finomítani. De vagy kell, vagy nem kell, tejesen egyetért.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Várják a sporttanács javaslatát, majd a továbbfejlődésre.  

 

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, 1 nem szavazattal az alábbi határozatot 

hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

                                   47/2023. (III. 23.) határozata 

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a sportszervezetek 2023. évi támogatását 

az alábbiak szerint hagyja jóvá: 

 

 

Sportszervezet 

2023. évi 

támogatás 

összege Ft-ban 

Békési Női Kézilabda Tornaegylet  600.000 

Békési Futball Club 2.600.000 

Békési Szabadidős és Sportjáték Klub  2.700.000 

Jóbarát Biliárd Klub 200.000 

Békési Torna Egylet összesen 2.277.009 

Békési TE Asztalitenisz Szakosztály 700.000  

Békési TE Sakkszakosztály 700.000  

Békési TE Ökölvívó Szakosztály 300.000   

Békési TE Súlyemelő Szakosztály 500.000  

Békési TE 2022. évi maradvány 77.009  

Békési Tenisz Klub összesen 786.150 

Békési Tenisz Klub 2022. évi maradvány 186.150  

Békési Ifjúsági Asztaliteniszért Alapítvány  700.000 

Békési Diákok Atlétikai Clubja 1.100.000 

Békési Kajak Kenu Club Közhasznú Egyesület 2.400.000 

Surman Box Klub Közhasznú Egyesület 400.000 

Békési Úszóklub Egyesület 500.000 

 

ÖSSZESEN: 

 

14.263.159  

 

 

A támogatás fedezete rendelkezésre áll az Önkormányzat 2023. évi költségvetésében a 

szabadidősport tevékenységek és támogatása (081045) kormányzati funkciónál.  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri polgármesterét, hogy a szervezetekkel 

kösse meg a támogatás felhasználására, illetve az arról való elszámolás feltételeire és módjára 

vonatkozó megállapodásokat. 

 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

11. napirendi pont: Békési Önkormányzati Tűzoltóság támogatása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 
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Kiemelt szervezetként kezeljük a Tűzoltóságot, nagyon fontos a jelenlétük és a munkájuk. 

Támogatásukra a költségvetésben tervezett keret mértékében – 7 millió forintra – teszünk 

javaslatot. Nagyon fontos a helyi Tűzoltóságuk, aki az elmúlt heteket nézte, majdnem naponta 

mentek valamilyen tarlótűzre a város minden szegletébe. Reméli, hogy ezek megszűnnek, és 

nem gyarapodnak. Mindenkit buzdított arra, hogy április 16-án, az ünnepi- testületi ülést követő 

napon a Fiatalokért Egyesület futóversenyt rendez az Élővíz- csatorna körül, „Körös-Körül” 

néven, ahol az ott befolyt bevétel az a Békési Önkormányzati Tűzoltóságnak kerül átadásra. 

Tehát fussunk együtt, hogy legalább azt az 1973 métert fussa le, és ezzel is a nevezési díjjal 

támogassa a békési önkormányzati tűzoltóságot.  

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

 

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

                                   48/2023. (III. 23.) határozata 

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a civil szervezetek költségvetési 

támogatásának rendjéről szóló 4/2015. (II. 4.) önkormányzati rendelet 6.-a alapján a Békési 

Önkormányzati Tűzoltóság számára 7.000.000,- Ft azaz Hétmillió forint vissza nem 

térítendő támogatást nyújt. A támogatás fedezete az Önkormányzat 2023. évi 

költségvetésében a „civil szervezetek működési támogatása” (084031) kormányzati 

funkción tervezésre került. 

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a 

határozat mellékletét képező támogatási szerződés aláírására és a szükséges 

jognyilatkozatok megtételére. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

12. napirendi pont: Az „Esélyt a fiataloknak –Békés város ifjúságsegítő programja” pályázat 

kiírásával kapcsolatos döntések meghozatala 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és 

Közrendvédelmi Bizottság és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.  

A pályázat keretében 19 db önkormányzati lakás került felújításra, és már 2x két évre történt 

szerződéskötés a célcsoport tagjaival. Most újabb két évre kerül a pályázat kiírásra, mivel a 

határozott idejű bérleti szerződések lejárnak, így 2023. május 1-től újabb 19 fő nyertes pályázó 

költözhet be ezen lakásokba. A pályázat benyújtási határideje: 2023. április 11. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van –e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat? 
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Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

                                   49/2023. (III. 23.) határozata 
 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az EFOP-1.2.11-16-2017-

00046 azonosítószámú, „Esélyt a fiataloknak - Békés Város ifjúságsegítő programja” című 

pályázat keretében nyújtható lakhatási támogatásról szóló 

a) pályázati felhívást a határozat 1. melléklete szerinti tartalommal,  

b) pályázati adatlapot a határozat 2. melléklete szerinti tartalommal,  

c) pályázati felhívásra benyújtott pályázatok értékelési szempontrendszerét a határozat 

3. melléklete szerinti tartalommal 

elfogadja és a pályázatot meghirdeti. 

Békés Város Polgármestere felhívja a Gazdasági Osztály vezetőjét a pályázati felhívás 

közzétételére. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

13. napirendi pont: Békés Turisztikai és Szolgáltató Kft-vel támogatási szerződés megkötése 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény kötelező önkormányzati feladatként 

nevesíti a turizmussal kapcsolatos feladatokat, így a költségvetésben rendelkezésre álló forrás 

terhére javaslom a KFT támogatását. A KFT részéről javításra került a kérelem – most 

kiosztottuk-, ez kerül a jegyzőkönyv mellé is. 

 

A Két határozati javaslatról külön szavazást fogok elrendelni. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van –e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat? 

 

Földesi Mihály képviselő: Bizottsági ülésen más kérelmet láttak, mint most. Örül neki, hogy 

kijavításra került. Így látni azt, hogy a 10 millió forint mire lesz fölhasználva. Hogyan tovább? 

Érti, hogy kifizet egy Kft-nek 10 millió forintos belépési díjat? Vagy ezért tett valamit?  

Mit tartalmaz ez a 10 millió forint? Elhiszi, hogy Bak Ádám új ügyvezető borzasztó sok ötlettel 

állt elő, és ezt ebben az évben meg is tudja valósítani. Az 5 plusz 5 millió forintot ki is tudja 

fizetni. Ahhoz, hogy föl tudjon készülni, az önkormányzattól kéri a 10 millió forintot, ennek a 

megsegítésére. Elfogadja, hogy hogyan tovább. A Bayal Kft. kivonul az étteremből, mit költött 

az étteremre? Ezt követően akkor az étterem az üres marad, vagy valaki oda fog kerülni? Vagy 

meg lesz hirdetve? Bízik benne, hogy majd egy személyes látogatással többet lát ebből a 10 

millió forintból a megvalósítás területén. Ha egy Excel táblázatban pontosabban leírja, akkor 
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az, jobb lett volna. Jobb lett volna, ha a képviselő-testületet úgy tájékoztatja, hogy 

kristálytisztán lehetne látni, hogy mire használja föl ezt a pénzt. Mert így, olyan semmilyen.   

 

Kálmán Tibor polgármester: Képviselő úr nem emlékszik arra, hogy mi volt mielőtt a Bayal 

Kft. felújította a konyha és a vizesblokk részét a panziónak. Meglehetősen rossz állapotban lévő 

épület volt. Az ott befektetett munkája az akkori szerződéskötés keretében lett bérleti díjként 

jóváírva. Ennek a bérleti díjnak, a további nem megvalósuló részét tartalmazza most ez a 10 

millió forint. Lesz most egy rövid távú szerződés egy másik vállalkozóval, aki ellátja a 

feladatokat, amíg nem találják meg a hosszabb megoldást. Mert az a cél, hogy maga a kft. 

végezze majd a vendéglátási tevékenységet. Most rövidtávon biztosan nem tudják megoldani, 

de majd meg fogják oldani. Kész tervek vannak a panziónak a felújítására is, az előző években 

készítették el. A körépületnek, és minden épületnek vannak elkészült tervei arról, hogy hogy 

tudják felújítani. Ehhez már csak egy pályázati forrást kell találni, amiből meg tudják ezt tenni.  

A felújítás része, ami most aktuális, nagyrészt a vízpartra szükséges homok megvásárlására fog 

fordítódni. Ezzel a helyi békésieknek is komfortosabbá tudják majd tenni a vízparti részt. A 

túloldalon is ki lett takarítva az erdős terület. Volt egy nagyon komoly káresemény a hátsó 

vendégházban, ennek a helyreállítása, így egyben a vendégház felújítása is meg fog történni. A 

faházaknak a linóleumának a cseréje, a körépületnek a felújítása zajlik jelenleg. 

Ezek bőven fölülmúlják azt az összeget, amit most a rendelkezésére bocsátottak a Kft.-nek.  

 

Juhos János képviselő: Most találkozott ezzel az anyaggal először. Tulajdonképpen kétszer 10 

millió forintról van szó?  

 

Kálmán Tibor polgármester: Azért van két határozati javaslat, mert a bérlő kártalanításra 

kapcsán, hogy kezességet vállalnak. Tehát kezességet vállalnak, azért hogyha a kft. összedől, 

akkor ők a kft. helyett kifizetik ezt az idén 5, jövőre 5 millió forintot. A másik 10 millió forint 

most a mindennapi felújításokra fog fordítódni. Tehát egyszer adnak oda 10 millió forintot, a 

másik az csak kezességvállalás.   

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a I. 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

                                  50/2023. (III. 23.) határozata 
 

1. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul veszi a Békés Turisztikai és 

Szolgáltató Kft és a Bayal Szolgáltató Kft között létrejött bérleti szerződés közös 

megegyezéssel 2023. március 1. napjával történő felbontását, és a kártalanítás 

megfizetését. 

2. Békés Város Önkormányzata a felek megállapodásához kapcsolódóan a Békés 

Turisztikai és Szolgáltató Kft teljesítésére vonatkozóan kezességet vállal. Békés Város 

Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Polgármesterét, hogy a kezességre 

vonatkozó jognyilatkozatokat megtegye. 

  

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 
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Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el a II. határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

51/2023. (III. 23.) határozata  

 

1.Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Békés Turisztikai és Szolgáltató Kft 

kérelmére 10 millió forint összegű támogatást hagy jóvá a turizmussal kapcsolatos 

feladatok finanszírozására. A fedezet az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 

5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 5. Tartalékok melléklet „Egyéb fejlesztési 

tartalékok” 10. során rendelkezésre áll. 

 

2. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Polgármesterét a Békés 

Turisztikai és Szolgáltató Kft-vel a határozat 1. mellékleteként csatolt támogatási 

szerződés megkötésére 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

14. napirendi pont: Bihar község Hegyközkovácsi településével testvértelepülési szerződés 

megkötése 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.  

A szándéknyilatkozat még 2016. szeptember 9-én aláírásra került az akkori polgármesterek 

által, azonban a szerződéskötés eddig még nem történt meg. Amennyiben a Képviselő-testület 

és a román külügyminisztérium is jóváhagyja, akkor a madzagfalvi napokon sor kerülhet az 

ünnepélyes aláírásra. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Ez az előterjesztés arról szól, hogy újra szeretnék kötni, mert 

annak idején 1941-ben volt egy ilyen határozatuk, amikor testvérvárossá nyilvánítottuk, és 

Hegyközkovácsi is minket. Felolvasta a határozatot, mert nagyon szépen van megfogalmazva: 

"A képviselő-testület egyhangúlag és nagy lelkesedéssel mondja ki, hogy a visszatért 

Hegyközkovácsit testvér községévé fogadja. Ezzel a határozatával bizonyítani akarja látható 

jelekben is, hogy Békés község közönségének szíve együtt dobog a visszatért erdélyi rész 

magyarságával s együtt akarja a boldogabb és magyarabb ország jövőjét biztosítani. Tudomásul 

veszi a képviselőtestület, hogy a községi előljáróság a képviselőtestület utólagos jóváhagyása 

reményében a testvér község támogatása terhére országzászlót szerzett be és adományozott a 

második testvér községnek."  

Ezt Hegyközkovácsi község képviselő-testülete a 7/1941. számú határozatával jóváhagyta, a 

határozatot megküldte Békés nagyközségnek is. Ezt a békési képviselő-testület a 3212/1941. 

számú határozatával augusztus 25-én tudomásul vette. Így jött létre a testvértelepülési kapcsolat. 
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Ez a kapcsolat 1944 után megszűnt. A határváltozásokat az 1945-ös fegyverszünet és az 1947-es 

párizsi béke semmissé nyilvánította.1990 után Mester Péter, a Békési Városvédő és Szépítő 

Egyesület néhai elnöke többször is járt a faluban és szorgalmazta a kapcsolatfelvételt. Sajnos ez 

nem járt komolyabb eredménnyel. A kapcsolatok javulása 2016 tavaszához köthető. Ezért 2016. 

március 15-én Békés küldöttsége felkereste a falut és országzászlót adományozott nekik. 

Hegyközkovácsi és Békés kapcsolatának felelevenítésében és újratárgyalásában kiemelkedő 

szerepet vállalt Mucsi András önkormányzati képviselő. Egy március 15-i ünnepségre 

felkeresték a falut, és egy országzászlót adományoztak. A napokban, hetekben többször sikerült 

elmennie hozzájuk, Forró László református lelkésszel, Szilágyi Zoltán polgármester úrral 

fölvették a kapcsolatot. Nagyon nyitottak az ismételt aláírásra, eddig is testvértelepülésként éltek 

egymás mellett, de most már újra lesz egy határozatuk erről, amit majd a madzagfalvi napon 

szeretnének szép körülmény között aláírni. Ez egy teljesen új átszövegezett, általuk, és általunk 

is. Ezzel a határozattal tudnak menni Bukarestbe és próbálják elfogattatni, ezt a 

szándéknyilatkozatot.  

Mucsi András képviselő: Képviselő- társak figyelmébe ajánlotta, hogy népünk őszinte barátai a 

románok úgy működnek, hogy ha valaki egy külföldi testvértelepüléssel köt szerződést, mint 

például a Bihariak velünk, akkor azt Bukaresttel le kell engedélyeztetni. Magyarországon ez 

gördülékenyebb. Volt már korábban egy előterjesztés, csak precizálni kell, hogy nem lehet 

Kovácsival, hanem az önkormányzatok át vannak szervezve, úgy, hogy több település alkot 

egyet. Így csak a központtal lehet szerződést kötni. 

Figyelmükbe ajánlotta a képviselő társainak, hogy a békésiek reformátusok voltak, de több 

baptista család is oda költözött. Az okányi telepesek mind baptisták voltak. Az Okányi az a 

családnevük volt. Úgy szerepel az interneten, hogy békési reformátusok és okányi baptisták. 

Viszont nem okányi baptisták, hanem az Okányi család költözött ki. Jelesül a 

gyermekorvosunknak a rokonsága, mert ők baptisták voltak. Ők építettek ott egy imaházat. Az a 

család, aki kiment, annak az unokája visszaköltött békésre és a Kispince utcában lakik. A halála 

előtt leírta, hogy történt a kiköltözés. Mezőfalván letelepedtek, oda építettek egy kis békési falut, 

azóta beköltöztek Kovácsiba magába a faluba. Ugyanaz a békési kolbász íz, az csak ott náluk 

van, sehol máshol a világon. Nyilván a receptúrát adják tovább apáról fiúra, és hiába telt el 110 

év, de ezeket a dolgokat még őrzik. Mindenkinek ajánlotta, hogy látogasson el, egy érdekes 

minden szempontból. Néprajzi, történelmi, vallási szempontból, érdekes, hogy van egy kis békés 

tőlünk 100 kilométerre, akik ugyan olyanok, mint mi. A kapcsolatfelvétel úgy történt, hogy néhai 

Pocsai Ildikóval odamentek, és fogadták őket. Tehát egy kis szándék kellett, mert mindig 

beszéltek róla, hogy de jó lenne megcsinálni, végül cselekedtek.  

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

                                  52/2023. (III. 23.) határozat 

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét és jegyzőjét 

a Bihar község által előkészített, a határozat mellékletét képező magyar és román nyelven megírt 

szándéknyilatkozat, illetve Békés és Bihar testvértelepülési szerződésének aláírására. 
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Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

 

15. napirendi pont: Békés város Önkormányzat törzskönyvi nyilvántartás módosítása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. Szükségessé vált a könyveléshez 

kapcsoló újabb kormányzati funkciók felvétele, ehhez kérem a T. Képviselő-testület 

jóváhagyását. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

 

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

                                  53/2023. (III. 23.) határozat 

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete törzskönyvi nyilvántartását az alábbi 

kormányzati funkciókkal egészíti ki: 

- 082042 Könyvtári állomány gyarapítása 

- 082044 Könyvtári szolgáltatások 

- 082061 Múzeumi gyűjteményi tevékenység 

- 082063 Múzeumi kiállítási tevékenység 

- 047320 Turizmusfejlesztési támogatások és tevékenységek 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert a szükséges 

jognyilatkozatok aláírására, illetve felkéri a jegyzőt, hogy a fentieknek megfelelően készítse el a 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet módosítását, és terjessze azt a következő ülésen 

a Képviselő-testület elé. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

16. napirendi pont: Békés, 0151/5 hrsz-ú ingatlan értékesítése 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság és elfogadásra javasolja a kiküldött határozati javaslatot. Vételi szándék érkezett ezen 

területre, mely a volt téglagyár területén található, jelenleg sem bérlet, sem egyéb módon nem 

került hasznosításra. Az értékbecslésben szereplő áron javaslom az értékesítést. 
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Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

 

Földesi Mihály képviselő: Az adott vásárló számára ne ezen az értéken értékesítsék. Igen 

kedvezményezett a vállalkozó a pályázatok területén, amit meg kap a várostól. Ha odaadjuk 

neki 10 millió forintért, úgyis tudjuk, hogy mit fog benne tárolni. Az egy baráti gesztus lesz, és 

rendbe rakja a békés turisztikai szolgáltató Kft.- nek a jelenlegi problémáját. Ezzel a javaslattal 

élne. Fölvetődött a pénzügyi bizottsági ülésen, hogy lesznek olyan képviselők, akik önként 

vállalják, hogy környezetkárosító hulladékot szeretne ott elhelyezni a gödörbe, akkor ők azt 

jelzik feléjük. Köszönettel is várják. Nem bízik benne, hogy az csak földdel lesz föltöltve. Eleve 

nem értékesítheti 10 éven belül ezt az ingatlant. Más településeken is történt ilyen, hogy gödröt 

megvásárolta és föltöltötte sittel. Ezt követően értékesítette egy nincstelennek, akin aztán a 

környezetszennyezés költségeit már nem tudták behajtani, mint hivatal. Ha itt is ilyen a 

szándék, akkor ismerve őt nem szeretné, hogy megtegye. Tehát 10 éven belül nem adhatja el 

senkinek, és bármilyen környezetszennyező hulladékot elhelyezéshez föltárják, akkor ezért 

bírságot szabnak ki. Így az visszaszáll az önkormányzatra. Fóton is megvásároltak egy gödröt, 

és a budapesti kőtörmeléket oda szállították be, majd ebből egy feljelentés lett. 

Környezetvédelmi szempontból, olyan minőségű anyag került bele, amiért több milliós bírságot 

szabtak ki. Javasolja, hogy az értékbecslésben szereplő ár 150%-ért adják el. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Egy javaslat elhangzott, hogy a vételárat emeljék meg. Bármelyik 

vállalkozóról beszélnek a városban meg városon kívül is, azért vélelmezzük a jogkövető 

magatartást. Bármit, amit kívánkozik megcsinálni, csak törvényesen és megfelelően csinálhatja. 

Bízik benne, hogy ez így is lesz, ők mindent törvényesen fognak végig vinni.  

 

Csibor Géza képviselő: Ha valaki lottózót akarna nyitni, akkor azt, vajon milyen borzalmas 

események követik. A képviselő úr egy adás- vételi szerződés kapcsán a világvégét jelentette 

ki.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Ahogy elhangzott, a vállalkozásokat igyekeznek segíteni. Aki 

ismeri azt a területet, és tudja, hogy miről beszélnek, akkor az tudja, hogy ez egy jó ár ezért a 

területért. De elhangzott egy módosító javaslat, így kérte, hogy szavazzanak először a 

módosításról. Ki az aki támogatja, hogy az értékbecslésben szereplő ár 150%-án adjuk el az 

ingatlant. 

Kérte, hogy szavazzanak a módosító indítványról.  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 igen, 7 nem, 1 tartózkodással, az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

                                  54/2023. (III. 23.) határozat 

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete nem támogatja azt a javaslatot, hogy az 

értékesítésre kerülő ingatlan vételára az értékbecslésben szereplő ár 150%-án kerüljön 

értékesítésre.  

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 
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Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el az előterjesztésben szereplő határozati 

javaslatról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 7 igen, 1 nem, 1 tartózkodással, az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

                                  55/2023. (III. 23.) határozat 

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az önkormányzati vagyonról 

és vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 13. § d) 

pontja alapján a Békés, 0151/5 helyrajzi számú, 33.792 m2 területnagyságú, legelő, kivett 

anyaggödör besorolású ingatlan értékesítése kapcsán a pályáztatástól eltekint. 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy értékesíti a kizárólagos 

tulajdonát képező a 0151/5 helyrajzi számú, 33.792 m2 területnagyságú, legelő, kivett 

anyaggödör besorolású ingatlant Ilyés Péter (szül.: 1979. 02. 08., a.n.: Medve Mária) 5630 Békés, 

Epresköz u. 17. szám alatti lakos részére bruttó 5.950.000,- Ft vételár, valamint az ingatlan 

értékesítése során felmerülő valamennyi költség (földhivatali eljárás díja, ügyvédi költségek) 

megfizetése ellenében. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a 

polgármestert a szerződés aláírására és a szükséges jognyilatkozatok megtételére. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

17. napirendi pont 

 

Interpellációs válaszok 

 

- Földesi Mihály képviselő interpellációjára adott válasz 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Földesi Mihály képviselőt, hogy az 

interpellációjára adott választ elfogadja-e?  

 

Földesi Mihály képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

INTERPELLÁCIÓK, BEJLENTÉSEK  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezte kíván-e valaki interpellációval élni, vagy van-e 

valakinek bejelentése?  

 

Mucsi András képviselő: Három dologban szeretné kérni a segítséget az önkormányzattól. 

-  Az egyik az a Jantyik utcai óvoda előtt van egy forgalmas gyalogátkelőhely, ott valaki 

kicsúzlizta a lámpabúrát. Kifele megyünk a télből, és most már akut, a probléma, de 

attól függetlenül éjszaka az lesz. Szeretné azt kérni, hogy valahogy legyen ott világítás.   

- Az Ibrány köznek a Bocskai és a Kopasz utca közötti szakaszának a gréderezésével 

kapcsolatban kér segítséget. Szépen megcsinálta a BKSZ zúzott kővel, csak ahogy megy 

a járműves forgalom, azt kiveri a gépjárműveknek a kereke.  
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- A Gagarin és a Munkácsy utcának a sarkán, van egy eszközkezelős ingatlan. 

Folyamatosan szokták ott vágatni a bozótot a Gagarin utca felől, de a Munkácsy utcai 

oldalon egy nagy bozót van, ami vélhetően a vegetációs időszakban ki fogja takarni az 

úttestnek egy részét. Tehát a gépjárműves, illetve kerékpáros forgalmat akadályozza. 

Közterületen van, és nem tudja, hogy kinek jelezze, mert nincs olyan, aki megcsinálja. 

Annyit szeretne kérni, hogy azt vágják le.  

 

Földesi Mihály képviselő:  

- Az ásott és fúrt kutakkal kapcsolatban kérdezett. Látják a békési lakosok a Békési 

Újságban megjelenő hirdetést, 40-50 ezer forint kutanként, hogy ha megterveztetik. Ez 

egy igen komoly összeg, a lakosságot nagyon sújtaná, első sorban a kúttulajdonosokat, 

illetve a kertes házban lakókat. Milyen kritériumok vannak, ami azt jelentené, hogy nem 

kell bejelenteni? Mi az, amitől már muszáj? Ha ilyen enyhe telünk volt, akkor várhatjuk, 

hogy hasonló nyarunk is lesz, mint a tavalyi évben. Még mindig jobb, mint hogyha az 

emberek az udvart, kertet ebből az ásott kútból locsolják, és nem a vezetékes vizet 

használják föl. Ha kell, mert van lehetőség, valami hézag, amit a testületi javaslattal 

meg lehet tenni, akkor tegyék meg ennek érdekében. 

- A Vízügyi Igazgatóságot,  meg kellene kérni, hogy a békési gazdák kérése lenne, hogy 

a csatornákat töltsék föl vízzel. Ez megyei probléma, és talán országos probléma is, 

hiszen hallották akkor is, amikor az agrárminiszter úr megjelent, hogy mekkora 

szárazság van, és mi okozza jelen pillanatban ezt a fajta szárazságot. Illetve, hogy a 

talajvizeket, hogy lehetne megmenteni, de a megmentés időszakáig a visszatöltés 

érdekében ez egy fontos dolog lenne, nem beszélve a vadállományról, ami szintén 

pusztulóban van, hogyha ezek nincsenek föltöltve. Itt nem lehet halogatni az időt, ezt 

mihamarabb meg kell tenni. Tudja, hogy arra hivatkoznak, hogy vannak olyan csatorna 

szakaszok, amelyeket följavítottak. Vállalták a gazdák, hogy kitakarítják, a zsilipeket 

mozgásba hozzák, hogy működőképesek legyenek. A gazdáknak egyetlen érdeke van, 

mégpedig az, hogy ezek a csatornák vízzel legyenek telítve, ahonnan locsolni tudnak. 

Tudják, hogy kemény retorziókat vezettek be a gazdákkal szemben. Ennek ellenére a 

vízügyi igazgatóság tegye meg azt a lépést. Hallott már ígéreteket, de még vizet nem 

látott a csatornákban.  

- A jégkármentesítő egységek működtetése egy nagyon rizikós rész, az agrárkamarához 

tartozik elsősorban. Láthatjuk, hogy mekkora hirdetéseket tesznek be, hogy vállalják be 

a kézi vezérlésű jégkármentesítő egységeknek az udvarra való betelepítését. Már senki 

nem meri vállalni a tavalyi esetek kapcsán, hisz a gazdáknak igen csak keményen kinyílt 

a bicska a zsebébe. Pontosan az agrárkamara volt az, aki tartott előadást több településen 

és éppen, hogy meg nem lincselték a jégkármentesítőket üzemeltető részt. Ez nem védi 

meg a jégkártól, volt rá precedens is az elmúlt időszakban. Azt is elmondta, hogy 

ezeknek a használata, a joditok és egyebeknek a fellövésével 30-40 kilométerrel arrébb 

lökjük a felhőket. Az a felhő kivonul az országból, érezték ennek hatását az elmúlt 

időszakban. Nem hiszi, hogy még egy ilyen aszályos évet a gazdák zöme túlélne. Azt 

javasolja, hogy a város tegye meg azt a lépést, hogy ezeket a jégkármentesítő egységeket 

állítsák le, nincs rá szükség. Ha mégsem, akkor pedig finomítsák, ugyanis már 

citromsárga riasztásnál elindítják ezeket az egységeket. Van, aki egész nap működteti. 

Úgy gondolja, hogy ezeket csak vörös riasztásnál kapcsolják be. Legyen egy olyan 

évünk, hogy nem működnek ezek az egységek, tudja, hogy a biztosító társaságok nem 

fognak ennek örülni, de ennek ellenére mivel nem fizetnek ezeknek a mentesítő 

egységeknek a működtetésére, ezt mind a gazdák befizetéséből állják. A megyénél is el 

fogja ezt mondani, hogy tegyék meg a szükséges lépéseket, ugyanis az agrárkamara meg 

is szokott jelenni a megyénél, és beszámolót készít. 
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- A rosszerdei villamosítás. Három telek végett ugyan ez Békés városnak nem kerül olyan 

sok pénzébe, hisz pályázati pénzből 4 millió forint, plusz áfa összegben viszik oda a 

telekhez az áramot. A három telekből az egyiken, egyébként is van áram. A DÉMÁSZ 

megbízta a DÉLVILL-t, hogy egy újabb beruházást kell nekik véghezvinni, ami a 

hálózatfejlesztés költségére megy. Ez közel 100 millió forint. A Földhivatalban meg 

lehet nézni, hogy a három telken maximum szerszámos építhető. Kell –e? Szükséges –

e ez, hogy ilyen beruházást végrehajtassanak a Démásszal. Ő arra hivatkozik, hogy 

valaki aláíratta az önkormányzattól. Nekik ezt véghez kell vinni, valami szabály előírja, 

hogy legalább három szükségeltetik ahhoz, hogy ehhez hozzá tudjanak kezdeni. A 

felelősség nem az övé, hanem önkormányzaté. A Délvill ugyanerre hivatkozik, hogy 

alvállalkozó, így ez a Démász feladata, hogy megvizsgálja, hogy szükséges ez a 

beruházás, vagy sem. Ha ekkora összeget költenek a Rosszerdőre, ahol 25 fő lakik, 

akkor mi lenne, hogyha a városra költenének ennyit hálózat fejlesztés címén? Vizsgálja 

meg, akihez ez hozzátartozik.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az első dolognak utána néznek. Az alpolgármester úrral 

egyeztettek, hogy a csatornákkal kapcsolatban, folyamatban vannak az ügyek. A 

jégkármentesítéssel kapcsolatban beszélni fog a NAK-al, hogy ennek részleteit és működését, 

illetve, hogy kinek a feladata és felelőssége. A Rosszerdő villamosításának utána néznek, 

amikor beadták a pályázatot, előtte le kellett egyeztetniük mindenkivel, a KÖVIZIG- el is, hogy 

hol lesznek az oszlopok. A Démász is tudott róla, de megnézik. A pályázatot beadták, 

megnyerték, megvalósították. Az ehhez szükséges hálózatfejlesztés az nem az önkormányzat 

pénze.  

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Köszönetet mondott az Ady utca 3-5. parkoló 

felújításáért, zúzott kővel való megtelítéséért, illetve a gléderezésért.  Nagyon jól használható 

most már, hiszen azok a kátyúk megszűntek, amik korábban ott voltak. Továbbra is a 

körzetében is találhatók olyan járdák, utak, amelyeket szeretne majd a közeljövőben, vagy a 

nyár folyamán javíttatni. Kiemelten szeretné a Bajza utca 1 számot figyelembe ajánlani. Nem 

csak azért mert az intézményük egyik telephelye, hanem azért is, mert a körzetéhez tartozik. 

Ott közel száz diák tanul jelenleg is, és nagyon megsüllyedt a járda, illetve van ott egy rész, 

amely nem aszfaltozott parkoló, és ott nagyon nagy sár volt az esős időszakban. Amennyiben 

lehet, segítséget kért ebben.  

 

Rácz Attila képviselő: A glédert ki üzemeltetni?  

 

Kálmán Tibor polgármester: a BKSZ Kft.  

 

Rácz Attila képviselő: Az egyik iparos társa említette meg, hogy mivel nem az ő körzetében 

van, az Oláh Mihály utcában köszönik, megtörtént a kátyúzás. Följebb a régi kosárgyár 

telephelyén volt lyuk, de van egy még. Az Oláh Mihály utca 19 szám előtt a nagykapunál. Azt 

az egyet, ha meg tudnák csináltatni, akkor ott a teljes utca komfortban lehetne.  

 

Balogh Zoltán képviselő:  

- A jégkármentesítő rendszer kapcsán ismét elhangzottak érdekes dolgok. Tehát aki kicsit 

is ismeri az Alföldnek a vízháztartását, illetve a működését, az nem így vélekedik. A 

jégkármentesítő Nyugat Európában gyakorlatilag 50 éve működik tökéletesen, mégsem 

szárad ki semmi. Jó lenne utána nézni annak, hogy az alföldön, hogy működött a 

vízháztartás. Nagyon jó írások vannak egyetemekről, hozzáértő emberektől, hogy miért 

is száradt ki az alföld, és hogy jutott ide. Ebben kemény munka van, 30 éve zajlik ez a 
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dolog, ami beteljesítette ezt, hogy a csatornahálózataik, a kubikgödrök, a 

holtágrendszerek fel lettek számolva, illetve a vízkezelési magatartással, ami eddig 

zajlott, hogy „szabaduljunk meg a víztől minél gyorsabban”, és akkor nem lesz vele 

gond. Ezek vezettek odáig, hogy ez az aszály jelentkezett, ami fog is jelentkezni mindig, 

míg ezek nem lesznek pótolva.  

Annak idején voltak a géprombolók is, akik azért estek kalapáccsal neki a gépeknek, 

mert féltek, hogy elveszik a munkáját. Hasonló szinten vannak gondolkodásba ezzel a 

jégkármentesítővel. A jégkármentesítő nem szünteti meg a jégesőt, ez biztos, csak nem 

esik ökölnyi jég, tehát nem veri szét az autót. Apróra csökkenti a jégnek a méretét, ennyi 

szerepe van neki.  

- A Malom utcában az aszfalt úton keletkeztek kátyúk a tél folyamán. Azoknak a 

javítására lenne szükség. Az Asztalos utcának a vége is kátyús lett, a raktársor felőli 

rész az elég rossz állapotba került, annak a javítását kérte.  

 

Juhos János képviselő: Megköszönte a Kossuth utca 1 mögötti épület, a Korona utcai óvoda 

közti rész parkolójának a zúzott kővel való megtöltéséért. A legutóbbi testületi ülésen vetette 

fel, és másnap meg is csinálták. Sokkal jobb a helyzet, viszont ezzel nem zárta le azt a kérését, 

hogy előbb-utóbb le kell aszfaltozni, de ez most átmenetileg egy jó megoldás.  

- A főtéren három gumiabroncsot látott eldobálva. Az egy veszélyes hulladék, nem lehet 

elvinni.  Ha lesz a lomtalanítás, akkor valahogy oldják meg ezeknek az összegyűjtését, 

és elszállítását. Igaz ez a hűtőgépre, meg hasonló dolgokra, még akkor is, ha 

elektronikus hulladékokat is be lehet szállítani a hulladékudvarba.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Nehéz ügy, mert ők végrehajtók és nem ők írják elő, hogy mit 

vihetnek el. A BKSZ szedi össze, de mi alvállalkozóként dolgozunk, így nem úgy van, hogy 

csak úgy fogjuk és mindent bevihetnek. Annyit tud tenni, hogy megkérdezi. 

 

Molnár Gábor képviselő: A Baky utcán az óvoda oldalára kiraktak egy megállni tilos táblát. 

Ki találta ki ezt? A szülők az óvoda előtt lerakják a gyerekeket, ahol kamionok parkolnak, amik 

a Szarvasi úton elfoglalják a forgalmat. Az ott lakóknak meg messzebbre kell parkolniuk, mert 

nincs hova. Az utca sarkán a varrodához járnak a kamionok, azok nem tudnak megállni az 

utcába pakolás céljából.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Június 9-10-11-én mindenkit várnak, a Dánfoki fesztiválra. A 

régi hagyományokat fölelevenítve egy nagy három napos családi, zenés, disco-s esemény fog 

megvalósulni Dánfokon, autós Tuning Show-al egybekötve.  

 

Az ünnepi Képviselő- testületi ülésre, 2023. április 15-én, szombaton 10 órától kerül sor, a 

Kulturális Központban.  Békés város minden lakóját sok szeretettel várják. 

A Képviselő- testület, következő soros ülésének az időpontja, április 27-én, csütörtök 8 óra 30 

perckor lesz.  

 

További interpelláció, bejelentés nem volt, így a képviselő-testület nyílt ülését 10 óra 47 perckor 

befejezettnek nyilvánította.  

 

K.m.f. 

 

 

Kálmán Tibor       Tárnok Lászlóné  

 polgármester              jegyző 


